
Október 4-én a MűvelődésiHázban az Árokszállási Óvó-nők Kamarakórusának elő-adásában hallhattuk SzőnyiZoltán megzenésített versét,mellyel megalapozták az esthangulatát.Pál Katalin tanárnő kö-szöntőjében elmondta, hogy1975 óta ünnepeljük e világ-napot, melyre minden évbena Zeneiskola és az Árokszál-lási Óvónők Kamarakórusaegyütt készül.A zene szárnyán messzeszállt a hang és a hangszerekhangja ezen a napon. Egyéniés közös játék tette széppé ésváltozatossá a délutánt azokszámára, akik eleget tettek ameghívásnak. Egy hegedű,

egy zongora magában csakegy hangszer, ha szakavatottkézbe kerül és megszólal,üzeni: a zene mindenkié és azút a boldogabb élethez a mű-veltségen keresztül vezet.Ezen a délutánon először azongorások mutatkoztak be.Volt itt egyéni, 4 kezes, kezdő,haladó és művészi előadás.Mindig különös, mikor tanárés tanítvány együtt játszik, ígyvolt ez ezen a napon is. E dél-utánon hallhattuk és megcso-dálhattuk Bobák Zoltán kiválózongorajátékában a BalladaAdeline-nek című zeneművet.Mi, hallgatók úgy éreztük,hogy mi vagyunk az ünnepel-tek, hiszen nekünk játszott. 
Folytatás a 3. oldalon.
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A város, a megtelepedett

cégek és a sportkör példa-
szerű összefogását mu-
tatja az augusztus végén
felavatott műfüves pálya. A
jászárokszállási sportélet
várható élénkülése to-
vábbi fejlesztésekre ösztö-
nözheti a város és a sport-
kör vezetőit, akik az avató-
beszédek tanúságai sze-
rint elkötelezettek is erre.Jobb időt ki sem foghatottvolna a város legújabb „szerze-ménye”, a műfüves pálya ava-tására. Ragyogó napsütés, kel-lemes nyár végi hőmérséklet,minden együtt volt egy jó kisfocihoz. A Jászárokszállási Vá-rosi Sportegyesület (JVSE)1910-es alapítása óta az elsőolyan létesítményét adták átaugusztus végén, ami forradal-masíthatja a bőrt kergető fiata-lok sportolási lehetőségeit.Mondhatni télen-nyáron, éjjel-nappal lehetőséget kínál a csa-patsportra a pálya, amihez elsőosztályú vízelvezetési rend-szert építtetett ki a város ésreflektorokat is telepített köré. A nagy focipálya végébenmeghúzódó, palánkkal kör-bevett és labdafogó hálóval isfelszerelt 22x42 méteresküzdőtér avatásán jelen vol-tak a városi-, sport- és válla-latvezetők, politikusok, a

pálya lehetőségeit iskolás-ként és ifjú focistaként is ki-használó népes gyerekhad, aszüleik és a kispályás küzdel-mekben edzett „férfikar”,
azaz a városban megtelepe-dett cégek csapatai. Asportos környezethez ido-multak az avatóbeszédek is.Pócs János, a térség fideszes

országgyűlési képviselője avidék megtartó erejét emelteki a létesítmény kapcsán, ésösszehasonlította azt a kor-szakot, amikor még az volt avezérlő elv, hogy olyan tele-pülésen kell élni, ahol amunka biztosított azzal, ami-kor már nem ez alapján vá-laszt magának valaki lakhe-lyet, hanem úgy, hogy a mun-kaidőn túl élhető-e a város,milyen a közbiztonság, van-ekulturális és sportélet. Azazmilyen a hozzáadott érték –adott újfajta értelmezést a jólismert közgazdasági foga-lomnak a képviselő. 
Folytatás a 6. oldalon.

Alig múlik el nap, hogy Bo-dócs Emánuel ne vonulna el já-szárokszállási lakásának kisszobájába, hogy matematikafeladatokat oldjon meg. Közép-és felsőfokú matematika fel-

adatok megoldásai füzetek tu-catjaiban tornyosulnak az asz-talán, pedig már nyolcvanhatéves. Úgy tartja, az emberi agyfrissen tartásának kiváló esz-köze a matematika. Számáraez felfrissülést, kikapcsolódástjelent, miközben gondot fordíta családi ház kertjének a mű-velésére, gondozza a kiskertnövényeit. Tanuláshoz való vi-szonyát már a Jászárokszállá-

son végzett általános és pol-gári iskola is meghatározta.Hitvallása szerint: „Az iskolamindannyiunk életében meg-határozó tényező, még akkoris, ha nem csupán jó emlékeink

maradtak. Mire kész lettünk afelnőtt korra, ahhoz így vagyúgy hozzájárultak ezek az is-kolák. És persze nem csak atankönyvből megismerhetőtudást tekintve, hanem a tanó-rák, a társak, a szertárak, apadba vésett firkák, a lyukasó-rák öröme és a dolgozatírásrémsége, a felemelő és meg-alázó élmények egyaránt”. 
Folytatás a 2. oldalon.

Műfüves pályát avattunk

Pócs János, Gergely Zoltán, Dunai Antal, Papp Francisco

Megérkezése, kezdeti napjai korunkban is az elhunytakravonják az élők töprengő, fájdalmas emlékezetét.Az eltávozottak iránti mélységes tiszteletünk keletkezése egy-idős a minden más élőlényektől eltérő, érző, gondolkodó ember-ével. Ilyenkor az élők különös fogékonysággal gondolnak amaguk eljövendő sorsára, hiszen a halál ellen nincs orvosság.Gyertyát gyújtunk azok sírjánál, akik hozzánk tartoznak. Tudjuk,az ősök tisztelete egyben megemlékezés az életükről is, és ezhozzáköt minket az előző nemzedékhez, akiktől ha eltépjük ma-gunkat, széltől fútt falevelek leszünk. November elseje az évneknevezetes napja. Ez a nap az emlékezésé. A meggyújtott gyertyákfénye a sírkövekre esik, de mi ilyenkor az elveszített apát, anyát,az elveszített családot látjuk. Emléket őrzünk róluk, s mit nemadnánk, hogy velük lehessünk ismét. A temető megtelik virággal,az emberek gyertyát gyújtanak, s szeretettel és tisztelettel gon-dolnak elhunytjaikra. Jó együtt lenni lélekben szeretteinkkel. Őkmár elérték, bejárták az élet göröngyös útjait. Nekünk élőknekis újabb és újabb kihívások elé kell néznünk. Gyűjtsünk hát erőt tőlük. Vívjuk harcunkat az élettel. Dehiggyük is, hogy mindezt nem hiába tesszük, az élet vezetminket a hazaváró Istenhez.                     –  Bodócs Emánuel  –

„Eljött már november                               
didergő hónapja,

Hideg szele a fák ágait megcsapja.
Meghalva elhullanak 

a sárga levelek,
Játszadoznak vélek
a kegyetlen szelek.”

/Csokonai V. M./

„Elmúlt egy év 
az emlékezés óta,
Évente megállunk 
egy csendes szóra.

November egy, november kettő…
Van már, ki haza soha nem jő.”

/ Takács L. /

Gyémántba foglalt
életpálya
Bodócs Emánuel

Tere-fere Tercsi, szava pattog, 
szapora a nyelve, ha mulattok.

Tercsi mindig főszereplő, jár a szája, 
mit kereplő, foga csattog.

Csengő hang és biztos kéz a Délibáb citeracsoporttól
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A Jászárokszállási RomaNemzetiségi Önkormányzatdrogprevenciós fórumot tar-tott 2017. augusztus 28-án.A fórum témája a mai gyer-mekneveléssel és a károsszenvedélyekkel kapcsolatoskülönböző irányú informáci-ócserére alapuló diskurzuskivitelezése volt.A nagy létszámban megje-lent prominens vendégek

arcán a színvonalas előadás-sorozat végéig a döbbenetmellett a felismerés és a meg-könnyebbülés kisebb jelei ismegjelentek.A fórum főelőadója Kö-kény Kálmán nyugalmazottrendőr alezredes volt.
–  Fehér Ferenc  –

Roma Önkormányzat 
elnöke

Drogprevenció
Jászárokszálláson

Folytatás az 1. oldalról.Hatvan évvel ezelőtt szerzettmatematika-fizika szakos kö-zépiskolai tanári diplomátDebrecenben, a Kossuth LajosTudományegyetemen (maDebreceni Egyetem). Ebből azalkalomból október 8-án gyé-mánt diplomát vehetett át azegyetem patinás falai között,ahol a régi csoporttársakközül már kevesen tudtakrészt venni. Innen Debrecen-ből indult tanári pályafutása,pedig lehetősége lett volna akülügyi diplomata pályárais,de ő a pedagógushivatástválasztotta. Tanított általánosés középiskolában egyaránt éséveken át igazgatóhelyettesevolt Baktalórántházán a MezőImre Gimnáziumnak, ahon-nan 1992-ben ment nyug-díjba. Tisztelet és rokonszenvvette körül munkája során,amiről a Szabolcs Megyei Nép-lapban így írtak: „Ebben az is-kolában a betérő idegent atisztaság, a rend, a pontosságsok mással össze nem téveszt-hető jele fogadja. Ebben az in-tézményben a vendéget min-dig elegánsan öltözött, amo-lyan diplomata fazonú úriem-ber fogadja, ő Bodócs Emá-nuel.” Munkáját a MagyarNépköztársaság Miniszterta-nácsa „Kiváló Munkáért” ki-tüntetéssel ismerte el. Generá-ciókat tanított és több mintötven osztálynak volt érettségielnöke. Az egyik szolnoki kö-zépiskola igazgatója erről ígynyilatkozott: „Miután huszon-hét éve veszek részt érettségivizsgán, de még ilyen alapos,ténymegállapító, figyelemfel-hívó, számunkra megnyugtató

értékelést még nem hallot-tam.” Bármivel is foglalkozottélete során, azt lelkiismerete-sen és a legnagyobb szakmaihozzáértéssel végezte. Ezt ki-tüntetései is bizonyítják. Meg-kapta a Haza Szolgálatáért Ér-demérem Ezüst Fokozatát, va-lamint a sok éven át végzettszakszervezeti munkájáért ki-tüntető jelvény arany fokoza-tát. Kiváló társadalmi munkáselismerése mellett kiváló szö-vetkezeti könyvterjesztő ki-tüntetést kapott a KulturálisMinisztérium Kiadói Főigazga-tóságától. Nyugdíjazását köve-tően visszaköltözött Jászárok-szállásra a szülői házba, hogykipihenje a dolgos évek terhe-lését, de hamar talált feladatotitt is. Sok más megbízatás mel-lett az Önkormányzat Egész-ségügyi, Szociális és Családvé-delmi Bizottságában végzettéveken át eredményes tevé-kenységet. Két lánya és kétunokája van. A kisebbik, An-géla Jászárokszálláson él, míga nagyobbik lánya, Erika az or-szág keleti felében maradt ésédesapját követve a tanári pá-lyát választotta hivatásul. Tar-talmas, hasznos munkásságelismerése a napokban átvettgyémánt diploma. A napontavégzett aktív szellemi és fizikaimunka erőt adhat ahhoz, hogyöt év múlva a vas diploma át-vételének örülhessen. Vallja,hogy amíg élet van az ember-ben, tökéletesítheti magát ésszolgálhat a világnak, de a vi-lágnak csak az által szolgálhat,ha tökéletesíti magát.     
–  Kertész Sándor  –

Az idézetek a Szabolcs Me-
gyei Néplapból származnak.

Gyémántba foglalt
életpálya
Bodócs Emánuel

A közelmúltban előkerült aPolgármesteri Hivatalban ajászárokszállási elemi iskolaProtokolluma. Létezéséről aJászvidék 1941. évi egyikszámából szereztünk tudo-mást: Thiel Bernát iskola-igazgató a Széchenyi iskolaépületének avatásakor mon-dott beszédében idézett szá-mos adatot ebből a doku-mentumból, aminek utolsóelőfordulása az 1970-es évekközepe tájékán (talán 1974-ben) volt, amikor KovácsBéla a központi iskola diák-jaiból szervezett honismeretiszakkörrel helytörténeti kiál-lítást rendezett a MűvelődésiHáz emeletén. Visszaemléke-zése szerint ez a Protokol-lum és a Csizmadia Céhanyaga volt a legértékesebba kiállított tárgyak között.Ezt követően hiába kerestük,nem leltük a nyomát. Mostazonban, ahogyan az lenniszokott ilyen esetekben, vá-ratlanul előkerült: a Polgár-mesteri Hivatal irattáránakrendezgetése közben a pol-gármester szeme megakadtegy vén salabakteren (a sala-bakter egyik jelentése: ko-pott, szakadt öreg könyv). Ki-emelte a többi dokumentumközül, s irodájának könyves-polcán helyezte el. Plébáno-sunknak is feltűnt a kötet ré-gisége. Kiderült, hogy a tan-kerületi felügyelőség bejegy-zéseinek másolatát és azárokszállási nemzeti iskolaadatait tartalmazza a németnyelvű bevezető szerint,amely 1786. október máso-dikán kelt. Az első bejegyzés1786. szeptember 7-én kelt,báró Mednyánszki János aHelytartó Tanács részéről ésLimp József (számvevő és tit-kár volt a Helytartó Tanács-nál) aláírásával. A Protokol-lum pecsétjének felirata: „Is-kolai és Tanítói KönyvtáréÁrokszálláson”. A feljegyzé-

sek 1846-ig tartanak. Betelta könyv. Lehet, hogy folytat-ták egy II. kötetben, egészen1868-ig, de ennek előkerülé-sére még várni kell…A megkerült kincs különle-ges, német nyelvű bejegy-zést is tartalmaz a 2. olda-

lon: dátuma: 1786. novem-ber 9., aláírás: Frantz Ka-zintzi. Kazinczy Ferenc1786. november 1-jén el-hagyta a közigazgatási pá-lyát, elfogadta iskolafelügye-lővé történt kinevezését. Fő-nöke Török Lajos gróf volt,kerülete Kassa székhellyel10 vármegyére és a Jászságiskoláira is kiterjedt. Józsefcsászár intenciói szerint ke-rületében a közös iskolákatszervezte. Amint József csá-szár rendszere halálávalmegbukott, 1791-ben aközös iskolákat eltörölték, ésKazinczy hivatala is meg-szűnt. Elveszítette állását,„azon okból, mivel nem va-gyok róm. katholikus” – írtakésőbb egy levélben. (Talán

nem tudja mindenki, de a le-tartóztatott Kazinczy 1794.december 18-án, Budáraszállítása közben Árokszál-láson ebédelt, vélhetően aKülső fogadóban.)A 6. oldaltól latin nyelvű be-jegyzésekre tértek át. A 10. és

11. oldalon magyar nyelvűszövegek szerepelnek: Tanu-lás előtti és tanulás utáni ima,majd kapitányi levelezés aszegény tanítók ügyében,akiknek költségtérítésre volnaszükségük, hogy Berénybennémet nyelvet tanuljanak. Alatin nyelvű bejegyzések után,a 116. oldaltól, illetve 1826-tólismét magyar nyelvűre vált aProtokollum, de 1832-től mármegint a latin nyelv került elő-térbe, majd hol magyar, hollatin nyelvű bejegyzések sze-repelnek, de 1833-tól a ma-gyar került előtérbe. A Proto-kollum 177 számozott oldalttartalmaz.1775-ben német mintáramegjelent az általános iskolairend. 1777-ben, Ratio educa-

tionis cím alatt jelent meg azúj oktatási rendelkezés, melynémileg már figyelembe vettea nemzeti szempontokat is. Ezidőben kétféle iskolatípus lé-tezett: a nemzeti főiskola és aközönséges iskola. Árokszállá-son az előbbi iskolatípus volt,amely lehetővé tette növendé-keinek, hogy azok felsőbb is-kolákba, főleg „Tanítóképez-

débe" léphessenek. A nemzetifőiskola 3 osztályból állott ésegy igazgatója, valamint kéttanítója volt, akiket akkor pro-fesszoroknak hívtak. 1796-ban Tóth Ferenc volt a világiigazgató, a két tanítót pedigCsuka Jánosnak és MarivichiJánosnak hívták. A lányok ta-nítására Magyar Erzsébet ta-nítónőt alkalmazták. Az iskolavalójában anyanyelvi népis-kola volt. Olvasást, írást, szá-molást, valamint katekizmusttanítottak, továbbá a latinnyelv elemei is szerepeltek atantervben. Később, 1788-tóla német nyelv oktatása is a ta-nítók feladatává vált. Az iskolaa város közepén volt.
–  dr. Földi József  –

Kincs, ami meglett

1927. szeptember 26-án, Já-szárokszálláson született Bra-xátor Istvánné Kelemen Mar-git. Éppen 90 éve. Ezen a gyö-nyörű szeptemberi naponnagy megtiszteltetés és meg-lepetés érte Mancika nénit.Gergely Zoltán polgármester

és Dr. Szabó Andrea aljegyzőszemélyesen köszöntötték 90.születésnapja alkalmából. Ejeles napon gyermekei,menye, unokái, dédunokái isköszöntötték, illetve szervez-ték a meglepetést. 
–  Kaszab Attiláné  –

90 éves születésnap

Hálás köszönetünket szeretnénk ezúton kifejezni az Állat-
barátkoZoó nevében Papp Franciscónak, a Rosenberger
Magyarország Kft. ügyvezető igazgatójának, hogy nagylelkű
felajánlásával támogatta a mi kis „állatkertünket” és így
megvalósíthattuk, hogy az állatok világnapja alkalmából el-
látogathattunk a Fővárosi Állatkertbe, ahol egy csodálatos
kora őszi napot tölthettünk el.                    –  Nagy Ferencné  –

ÁllatbarátkoZoós 
kirándulás a Rosenberger

támogatásával



2017. október 7-én három fővel (Kovács J. Béla elnök, CsikósMiklós elnökhelyettes, emeritus jászkapitány és Tóth Zsu-zsanna) képviseltük az ÁBK-t ebben az esztendőben Szentand-ráson tartott Jász Baráti Társaságok vezetőinek tartott XIII. fó-rumán. A megjelenteket a település polgármestere, Szabó Lászlóköszöntötte, a kulturális műsor után pedig Pócs János, a Jászságországgyűlési képviselője mondta el gondolatait a helyi, illetvea jász identitásról, a civilek közösségépítő szerepéről. A meghí-vott baráti körök képviselői az eredményeikről, terveikről, cél-jaikról és a gondjaikról rövid beszámolókat tartottak. A mun-kánk mindenütt a helyi közösségek identitását segíti elő, a cél-jaink jók, eredmények, tervek mindenütt bőven akadnak, azon-ban mindenütt a tagság elöregedése, fogyása, a fiatalok érdek-telensége, hiánya jelentkezik közös gondként. Munkánkat min-denütt megnehezíti a felsőbb szervek, a cégbíróság és a minisz-térium megnövelte bürokrácia, túlzott és semmitmondó, szá-munkra pedig nehezen értelmezhető adminisztráció. Ezt az or-szággyűlési képviselőnknek is tolmácsoltuk. Kitűzött célunk, akirajzott testvértelepülésekkel való kapcsolatok fejlesztése, erő-sítése, folyamatossá tétele Jászszentandráson is szépen alakul.
–  Kovács J. Béla, az ÁBK elnöke  –
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A polgármester jelenti
A nyárias ősz kedvez a be-takarítási munkáknak. Azelvetett őszieknek azonbanmár nagyon hiányzik a csa-padék. A terményárak stag-nálnak, a búza 40-42 ezerFt/tonnás ára nem akaremelkedni. A gazdák ra-gaszkodnak a már megszo-kott növényekhez, aztmondják, hogy ennek isme-rik a technológiáját. Min-denhogy el kell gondol-kodni új növények termesz-tésén, amelyeknek a jöve-delmezősége magasabb,mint az eddig termelt, nagytömeget adó, alacsony áratbiztosító fajtáknak. A cu-korrépa moratórium lejárt,és ez egy jól jövedelmezőnövény. Hátrányos helyze-tet jelent azonban, hogy arégi cukorrépa-termesztésigépeket értékesítették, il-letve leamortizálták. Az új-ragépesítésnek jelentősköltsége van, ezért szá-molni kell, mielőtt döntésrejut a gazda. De igaz ez az ál-lattenyésztésre és mindenmás ágazatra is. Aki kitar-tott az állattenyésztés mel-lett, az most jó helyzetbekerült, mert alacsony takar-mányozási költségekhezemelkedő értékesítési áraktársulnak. Az utóbbi húszévben Árokszálláson a ser-tés öt évben volt nyeresé-ges, a szarvasmarha pedig

egyszer sem és a juhászat aszarvasmarhával meg-egyező eredményt hozott.Döntési helyzet adódik,hogy egy-egy ágazat felszá-molása vagy jelentős fej-lesztése a továbblépés fel-tétele. A Széchenyi úti, 2016-banmegfúrt ivókút engedélye-zési eljárása befejeződött. Akútakna és a kiszolgáló szi-vattyúk kivitelezése rövide-sen elkezdődik. Az útpadkamegerősítése folyamatbanvan. A díszburkolat és akútoszlop elkészítése mégebben az évben megtörté-nik. Kiváló minőségű ivóvi-zet szolgáltat ez a kút mind-azoknak, akik vegyszerreérzékenyek és ezért a csap-vizet nem tudják fogyasz-tani. A Vámosgyörk-Jászárok-szállás határán megterve-zett árvízi védmű építésé-nek újabb akadálya hárult elazzal, hogy az erdőgazda-ságtól fél hektáros területetkaptunk fakivágásra, majdmegvásárlásra. Bízombenne, hogy a Magyar Ál-lammal a szerződés még atél folyamán megvalósul éstavasszal elkezdhetjük a ki-vitelezést. A Sport utcábanélőknek jelentene főleg biz-tonságot ez a védmű. A Tál-tos utcában befejeződött azivóvíz vezetékcsere és most

a kivitelező a Lehel utcánaka Horváth utcától a patakfelé eső részén dolgozik,szintén teljes vezetékcserétmegvalósítva. A következőfeladat a Szent Vince úti is-kola tornaterménél lévőtűzcsaptól a Rákóczi út átfú-rásával a fővezetékre csatla-kozó új vezeték építése leszmég ebben az évben. Mind-három beruházást az Ön-kormányzat rendelte meg,de a Heves Megyei VízműZrt. felügyeletével és a köz-műfejlesztésre befizetettösszegek felhasználásávalvalósul meg. A Táltos utcá-ban az új út építése miatt, aLehel utcában egy új épületbekötése miatt, a SzentVince utcában pedig a márengedéllyel rendelkező ésjövő évben megvalósításrakerülő parkoló megépítésemiatt fontos ez a beruházás. A termálfürdőnél lévő ját-szótér két játékkal fog bő-vülni, amely egyúttal a terü-letének növekedését is je-lenti. A játékok telepítését aszállító végzi el, a kiegészítőburkolásokat, pedig sajátkivitelezésben valósítjukmeg. Egyúttal felújításrakerül a teljes gumiburkolatezen a játszótéren. A finan-szírozást saját forrásból biz-tosítjuk és továbbra is térí-tés nélkül látogatható leszez a játszótér is. 

Az Ipari Park fejleszté-sére a Széchenyi úti kerék-párút megépítésére, a Böl-csőde bővítésére és a Pol-gármesteri Hivatal energe-tikai felújítására a közbe-szerzési eljárások az elkö-vetkező hónap folyamánmeg fognak jelenni. Bízomabban, hogy eredményeseklesznek a közbeszerzési el-járások és 2018-ban a ter-veink valóra válnak, meg-valósulnak ezek a beruhá-zások. Az immár hagyományosszabolcsi almavásár, kiegé-szítve hagymavásárral nagyérdeklődés mellett zajlott avárosháza udvarában felál-lított ideiglenes piactéren.Kedvező áron vásárolhat-tunk meg közvetlenül a ter-melőtől az almát és a hagy-mát is, kikerülve ezzel azárfelhajtásban érdekeltközvetítőket. A 170,- Ft/kg-os alma ár és a 90,- Ft/kg-os vöröshagyma ár a kiske-reskedelmi ártól közel30%-kal kedvezőbb értéketmutat. Ezúton is köszönömmindazoknak, akik résztvettek a vásár lebonyolítá-sában, hogy időt, fáradtsá-got nem sajnálva, térítésnélkül szolgálták ki az ér-deklődőket. 
–  Gergely Zoltán –

Folytatás az 1. oldalról.Teljes átéléssel zongorázott,ő értette, tudta, mit üzent azeneszerző és át is tudta adninekünk, a hallgatóságnak.Különös érzés, mikor a diáka tanárával együtt játszik. Jóvolt látni a sok éves együttesmunka eredményét. 15 hege-dűs kezében egyszerre szólaltmeg a hegedű, szinte a sze-münk előtt láttuk a földműve-seket, akik a földön dolgoztak.

Egyszer vidám, máskor csen-des dallamok szólaltak megés a zene végén minden hege-dűs együtt játszott tanáruk-kal, Pál Katalinnal. A Gyöngykoszorú NemesNagy Ágnes megzenésítettversével, a Tavaszi felhőkkelörvendeztetett meg bennün-ket. Szinte magunk előtt lát-tuk, ahogy a bodzavirágból

hullik a sárga virágpor. Azestét még szebbé tette a Déli-báb citeracsoport, akik vasmegyei népdalokat énekeltekés citerán kísérték. 2017 Ko-dály Zoltán emlékév, híres ze-

nepedagógusunkra, zeneszer-zőnkre emlékezett a furulya-csoport.Yehudi Menuhin világhírűhegedűművész kezdeménye-zésére és javaslatára azUNESCO október 1-jét a zenevilágnapjának nyilvánította. Ahegedűművész azt kívánta,hogy ezen a napon minél többhelyen, több hangszeren szó-laljon meg a zene, melyet azóvónőknek, a zeneiskolások-

nak és felkészítő tanáraiknakköszönhetően elmondhatunk,városunkban ez megvalósult.Jó, hogy van egy nap, melyetcsak a zenének szentelhe-tünk. Kívánom, hogy ne csakegy nap legyen egy évben, deminden nap énekeljünk, hall-gassunk zenét, hallgattassunkértékes zenét tanítványaink-kal, mert „a szavak nem min-

dig képesek elvégezni azt amunkát, amelyre szükségünkvan. Zene kell ott, ahol a sza-vak kudarcot vallanak.” / Pat-rick James Rothfuss/
–  Szabó Erika  –

Tere-fere Tercsi, énekelték az óvónők

Tanár és tanítványok közös játéka

FelhívásTájékoztatjuk Városunk lakosságát, hogy a Szent Erzsé-bet Karitász Csoport 2017. november 18-tól késő tava-szig a ruhagyűjtést szünetelteti. A meghatározott idő-pontig gyűjtött ruhaneműt még ebben az évben ki fogjukosztani. A 2018-as gyűjtés időpontjáról tájékoztatást fo-gunk adni a Római Katolikus Templomnál lévő hirdető-táblán.
–  Szent Erzsébet Karitász Csoport  –

Szeretettel meghívjuk az Árokszállásiak Baráti Körének
2017. november 11-én (szombaton) 

délelőtt 10 órakor tartandó közgyűlésére.

A rendezvény a Szentháromság Templomban 
9 órakor szentmisével kezdődik, 

majd a hősök emlékműveit koszorúzzuk meg. 
Ezt követően átmegyünk a Petőfi Művelődési Házba 

a közgyűlés helyére.

Programterv:
• Köszöntés, Himnusz
• Műsor
• A vezetőség beszámolója
• A számvizsgáló bizottság jelentése
• Az Alapító okiratnak az új Ptk. és Btk. szerinti
módosítása
• Fórum
• Kötetlen baráti beszélgetés

Minden ÁBK tagot és a munkánk iránt érdeklődő ked-
ves vendéget szeretettel várunk.

A közgyűlés a résztvevők számától függetlenül határozat-
képes, ha a távolmaradás jogkövetkezményeit és a megismé-
telt közgyűlés időpontját és helyét a meghívó tartalmazza.

Határozatképtelenség esetén a közgyűlést ugyanott 20
perc múlva megismételjük.

–  az ÁBK vezetősége  –

Meghívó



Szeptember 29-e a ma-gyar népmesék jegyébentelt a Városi Könyvtárban.Ezen a pénteki napon UtasiHajnalka író, költő, FarkasEdit és Kerekné MihalikJudit képzőművészek kalau-zolták el az érdeklődőket amesék világába. Délelőtt ahelyi általános iskola 4. aosztályos tanulói ismerked-hettek a népmesékkel, mígdélután a felnőttek is bete-kintést nyerhettek a mesékbirodalmába. Délutánra

Hajnalka kislánya, UtasiAbigél Kincső is csatlako-zott édesanyjához és a ren-dezvény nyitásaként elját-szotta furulyán a Magyarnépmesék rajzfilmsorozatfőcímdalát. Ezután a dél-előtthöz hasonlóan a me-séké volt a főszerep; miköz-ben rövid előadást tartottBenedek Elekről és a nép-mesékről, Utasi Hajnalkaelő is adott néhány ismertés kevésbé ismert népme-sét, melyek között volt egypikánsabb is, amit kifejezet-ten délutánra tartogatott.

Játékos feladatokkal is ké-szült, amivel mindenki fel-mérhette, mit tud a mesék-ről. Hajnalka azt is megosz-totta a jelenlévőkkel, hogyaz ő és kislánya egy-egy me-séje is bekerült egy anya-lánya meséket tartalmazóantológiába. Ezeknek a me-séknek egy-egy kinyomta-tott példányát is haza lehe-tett vinni, természetesenAbigél aláírásával ellátva. Amesék után a kreatív alko-tás került előtérbe. A részt-

vevők egyrészt könyvjelzőtkészíthettek népi motívu-mokkal Kerekné MihalikJudit vezetésével, illetve anépmesék egyik gyakoriszereplőjét, a táltos paripátis el lehetett készíteni, ami-ben Farkas Edit segített akis és nagy művészpalánt-áknak.A rendezvény végén min-den résztvevő egy emlék-lappal és rengeteg élmény-nyel gazdagodva térhetetthaza egy valóban mesebelinapról.
–  Gulyás Dóra  –
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19 évvel ezelőtt életünkútjai összetalálkoztak.Meg-kezdtük középiskolai tanul-mányainkat egy félig helybeli,félig pedig bejárós diákokbólálló osztályban a helyi gimi-

ben. Az itt eltöltött közös évekösszetartó, lelkes, egymástsegítő, baráti közösséggé ko-vácsoltak minket. Az érettségiután belevetettük magunkataz élet sűrűjébe. Sokan foly-tattuk tanulmányainkat, vol-tak, akik már korán családotalapítottak, vagy külföldönpróbáltak szerencsét… ésközben eltelt 15 év.2017. szeptember 2-án, hacsak néhány óra erejéig, deismét összehozott bennün-ket az a hely, mely négy évenkeresztül életünk meghatá-rozó színtere volt.A régi osztálytermünkbenMajkutné Tóth Emma tanárnővezetésével az osztálynaplósnévsort követve minden jelen-lévő rövid beszámolót tartottmagáról, melyből megtudhat-tuk, hogy vannak köztünkbanki, tőzsdei, mezőgazdaságibefektetésekkel foglalkozószakemberek, vállalati alkal-mazásban álló pénzügyi, lo-gisztikai, raktározási, illetveadminisztratív feladatokat el-látó dolgozók, de van műszakifejlesztő mérnök, adószakértő,fodrász/kozmetikus és kárpi-tos is. Kiderült, hogy az osztályegyötöde stabil külföldi eg-zisztenciával rendelkezik, akikközül a többség nem tervezi ahazatérést Magyarországra.

Családalapítás terén élen jár-nak a lányok, sokan két, illetvehárom gyermekkel is büszkél-kedhetünk. Érdekes volt azt ismegtapasztalni, hogy sokunkéletében a gimnáziumi kap-

csolatok milyen fontos szere-pet játszanak mind a mainapig. A többéves baráti köte-lékek hozadékaként kialakul-tak későbbi lakótársi, egye-temi, sőt munkatársi kapcso-latok is. A beszélgetés kötetlen for-mában a Buffalo Rendez-vényházban folytatódott,ahol a társaság összetételefolyamatosan változott. Akorán elbúcsúzó, főként kis-gyermekes anyákat felváltot-ták a későn érkező, viszontcserébe hajnalig maradóosztálytársak.15 év hosszú idő, ha aztnézzük, mennyi minden tör-tént velünk. Egymás irántiközvetlenségünk, a feledhe-tetlen aranyköpések ésközös emlékek mégis ugyan-úgy élnek bennünk, mintakkor, és ennyi év után isugyanúgy le tudtunk ülniegymással beszélgetni, mintannak idején. Jó volt látni,hogy a gimnáziumban olyantudással és kapcsolatokkalgazdagodtunk, melyre a mainapig is stabilan támaszkod-hatunk. Útjaink azóta is újraés újra összetalálkoznak… ésnem csak az osztálytalálko-zók alkalmával!
–  André Zsanett

és Pető Judit  –

Idén negyedik alkalommalrendeztük meg a Magyar Di-áksport Szövetség által meg-hirdetett immár Európai Di-áksport Napot. Szerencséreaz időjárás kedvezett szep-tember 29-én, így mindentervezett programot megtudtunk tartani. A program-hoz az általános iskolai diá-kok is csatlakoztak.Átmozgató közös bemele-gítés után elindult a 2017 m-es futás a kijelölt utcákon. Abeérkezés után az udvar és atornaterem benépesült mo-zogni vágyó fiatalokkal.Kosárlabdacsapatok mér-kőztek, fiúk focicsapatai ver-sengtek egymással, kedvencmozgásformának bizonyulta strandröplabda. Népszerűvolt a kötélhúzás is, ahol fo-lyamatosan váltották egy-

mást a különböző létszámúés összetételű csapatok.Páros versengésre is nyílt le-hetőség tollaslabdában ésasztaliteniszben.Minden évben meghí-vunk egy oktatót, aki a tor-nateremben tart zenés fog-lalkozást. Ez a lehetőség fő-ként a lányok körében nép-szerű. Idén a helyi ElevenHáz zumbaoktatóját hív-tam meg, aki örömmelmozgatta meg az érdeklő-dőket. Később az iskolahip-hop táncosai mutattakbe tánclépéseket diáktár-saiknak.Az évek során iskolánkemlékezetes sportprogram-jává vált ez a nap!
–  Uramné Varga Ildikó  –

testnevelő

A fotó szereplői
Alsó sorban: Balogh Adrienn, André Zsanett, Tősér
Ágnes, Kispál Enikő, Szentirmay Réka, Tóth Mariann,
Majkutné Tóth Emma
Felső sorban: Pető Judit, Maszlag Csaba, Pethes Sándor,
Csombok József

Az Európai Diáksport Napja
a gimnáziumban

Idén már nyolcadik alkalom-mal rendeztük meg a FitneszSportnapot városunkban szep-tember 23-án. Ezzel egybencsatlakoztunk az EurópaiSporthét programjához is,amelynek keretében ezen ahéten Európa-szerte sportna-pokat szerveztek. A Sporthétcélkitűzése megegyezik a vá-rosi szervezők céljaival: a sportés a mozgás népszerűsítése. Arendezvény minden évben el-érte célját: városunk mozognivágyó apraja-nagyja össze-fogva, együtt mozogva tettazért, hogy a bevételből támo-gatni lehessen valamilyennemes célt. A programsorozatsegített már intézményeknek,közösségeknek: az óvodának,az általános iskolának, a men-tősöknek, a tűzoltóknak. Nehézhelyzetbe került személyek éscsaládok is részesültek a jóté-kony támogatásból. Idén a helyigimnázium sportfelszereléseitgazdagítja a bevétel.  A szerve-zőkön és a résztvevőkön kívülhelyi vállalkozások is közremű-ködtek a támogatásban. Nagy-lelkű felajánlásokat tett: a helyiPolgármesteri Hivatal, a WegerHungaria, az Eleven Ház, a Jász-kenyér Kft., a Farkas Festék, aRákóczi és Kanyar ABC. A Nap-fény Stúdió jelenlétével és esz-közeinek kipróbálásával támo-gatta a napot.Az összefogás meglátszott aFitt Nap sikerességén is. A rosszidőre való tekintettel többprogram meghirdetett helyszí-nét meg kellett változtatni, de agimnázium adta lehetőségektökéletesen biztosították ne-künk a felhőtlen hangulatot.A változatos mozgásformákközött választhatott fiatalabbés idősebb korosztály, ez lehe-tővé tette több generáció együttmozgását. A fiatalabbak bámul-

ták az idősebbek kitartását,akik az ifjabbaknak példát mu-tatva több foglalkozáson isrészt vettek. A nap programjaifelsorakoztatták a helyi lehető-ségeket, melyeket kipróbálvaakár rendszeres testedzésre isösztönzést kaphatunk. A helyigyerekfoci és lány kézilabdautánpótlás is mozoghatott a ké-zilabdapályán, mert az időjáráskésőbb kedvezett a szabadtérisportoknak. A méta-játékban ismegmérkőzhettek a jelentkezőcsapatok a füves pályán.A jelenlevők nagyon jól érez-ték magukat, a 170 résztvevőbizonyította, hogy sokan sze-retnek mozogni, sportolni vá-rosunkban.Bízunk benne, hogy felhívtuka figyelmet a mozgás örömtelitevékenységére és arra, hogyéletkortól függetlenül lehetősé-günk van valamilyen rendsze-res mozgásforma kiválasztá-sára és gyakorlására!  A sportnap oktatói: Holló Judit − total body,Ács Adrienn − iron boksz,Csomor Péter − powerboy,TRX,Agócs Judit − alakformálólight, átmozgató torna,Bodor Mónika − pilates, Bugyi Melinda − zsírégetőstep, tini aerobik, Győzőné Kaszab Magdolna −nyugdíjas torna, powerkids,Szepesi Judit − zumba, Csikós Róbert − kempo, Gál Éva − jóga, Kohári Richárd, Varga Ernő −testpróba,Nagyné Bódis Borbála − me-ridián torna, Uramné Varga Ildikó − sport-vetélkedő, méta, gyerekfoci, ké-zilabda.
–  Uramné Varga Ildikó  –

a sportnap egyik szervezője,
a gimnázium testnevelője

Városi
Fitnesz Sportnap

Népmese nap
a könyvtárban
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„Hallgatag erdő titkot rejtő....az erdő sokszínűsége, napontamegújulása mindig csodábaejti az erdőt járó embert. A ter-mészet csodás színváltásátévről évre megcsodálhatjuk.     Ez évben 6. alkalommal ren-dezte meg az EGERERDŐ Zrt.a Mátrai Erdészeti Nyílt NapotMátrafüreden. Iskolánkbólközel 250 tanuló vett résztszeptember 29-én e rendez-vényen. Már hatodik éve ve-szünk részt, de elmondhatjuk,hogy ahány év, annyi új isme-retet kapnak a gyerekek, hi-szen ahogy az erdő változik,úgy változik a benne élők so-kasága is, melyet e napon arendezők igyekeztek bemu-tatni az érdeklődőknek. Agyerekek számára itt lehető-ség nyílt közvetlenül megis-merni, megtapasztalni, látniaz erdő élővilágát. Növényekismerete, állatok felismerése,gombaismertető, kóstoló,rönkhúzás, gépek munka köz-beni bemutatása a napi prog-ramok közül csak néhány. Lát-

hatták tanítványaink, a mag-ból hogyan lesz fa és mi lesz akivágott fa további sorsa. Me-lyik fa mire jó, mi készülhetbelőle, hogyan mérhetik meg.Az erdő kincseiből mindenkisaját elképzelését, fantáziájátmegvalósítva készíthetettajándékokat, játékokat. Fábólkészült hangszerek segítségé-vel énekelték a gyerekek azénekórákon tanult dalokat. A

nap végén ismét bebizonyo-sodott, hogy az erdő oly soktitkot rejt, hogy azt felfedezniegy emberöltő is kevés. Hi-szen, ahány évszak, annyi ar-culatát mutatja ugyanaz ahely, fa, virág, bokor.„Három ember él a világon. –írta Wass Albert – A rontóember, a gyűjtő ember és a látóember.” Mi, tanító nénik eprogrammal is szerettük volna

elősegíteni, hogy gyermekeinklátó emberekké váljanak.Szeptember 27-én a szülőimunkaközösség a hagyomá-nyoknak megfelelően az elsőgyűlését a Jász-házban tar-

totta. Kis-Simonné Goda Évamegköszönte Feke Móniká-nak az elnöki tevékenységét,és megválasztották az új ve-

zetőséget, melynek elnökeKis-Simonné Goda Éva lett.Az alsó tagozat vezetőségitagja dr. Gergely Ágnes, afelső tagozat vezetője Győ-zőné Kaszab Magdolna. Eztkövetően megbeszélték azév programjait, majd elfo-gyasztották az ínycsiklan-dozó paprikás krumplit és asok szorgos tag által sütöttsüteményt.

Sokszínű a természet ilyen-kor, mint az októberi hónapvolt iskolánk életében.Október 2-án reggel későbbtízóraiztak a Szent Vince útona napközis gyerekek, mertezen a napon átadásra került aSzent Vince úton az ebédlő.Gergely Zoltán polgármesterköszöntőjében elmondta, hogyvárosunk közmunkásainak ésa Városgondnokság dolgozói-

nak a segítségével sikerült el-készíteni a mai kor követelmé-nyeinek minden szempontbólmegfelelő ebédlőt. ZsemberiZoltán, a Jászberényi Tankerü-let igazgatója megköszönte a

városnak a felújítást és kérte agyerekeket, hogy vigyázzanakrá. Jósvay László plébánosmegáldotta az ebédlőt. Ezt kö-vetően a gyerekek műsora kö-vetkezett, ahol elmondták,hogy a gazdasszony süt, főz,rántást pirít, levest készít, tész-tát dagaszt, és ha ez mind készvan, várja a vendégeket, akikma itt vannak. Felhangzotténekük: Éhes vagyok, düböröga gyomrom… sokáig nem kel-lett várni, mert a műsor utánbirtokukba vették a gyerekekaz új ebédlőt, ahol a falat Csi-kós Orsolya rajzai tették mégbarátságosabbá.A XII. Országos KönyvtáriNapok keretén belül a III. Jász-sági MesemondóversenytJászdózsán, a Községi Könyv-tárban rendezték meg a ma-gyar népmese napjának tiszte-letére alsós tanulók részére. Is-kolánkból Kiss Dóra (4. a) 2.helyezést ért el, Kaszab ViktorMárk (4. a) 5. lett. Felkészítő-jük Papp Zoltánné tanító nénivolt. Gratulálunk a szép ered-ményhez. Októberben már megkez-dődtek a versenyekre való je-lentkezések és felkészülések. ABolyai Matematika Csapatver-senyre 15 csapattal 75 tanu-lónk nevezett iskolánkból. Everseny október 13-án kerültmegrendezésre Jászberény-ben. A legjobb 6 helyezett kö-zött van a 3. a Mygnonok, a 4. bAgyas 4-es, és az 5. b # 4-escsapata. Az eredményhirdetésoktóber 27-én Szolnokon lesz.Az eredményekről a következőlapszámunkban számolunk be.A Dobó István Vármúzeum2002. október 17-én, az 1552-es ostrom 450. évfordulójánrendezte meg először az EgriVár Napja elnevezésű prog-ramját. Ez évben immár 16. al-kalommal került megrende-zésre e jeles esemény. Iskolánkötödik alkalommal vett részt arendezvényen. Október 17-énaz 5-6. évfolyamból 73 tanu-lónk utazott Egerbe az Egri VárNapra. E napon tisztelegtek azegri vár hős védői és Dobó Ist-ván várkapitány előtt. Az egész

napos programon láthattakfegyverbemutatót, oszmánfegyvereket, régészeti lelete-ket, solymárbemutatót, zoknicsatán vehettek részt SzentLászló vitézeivel, haditorna be-mutatókat, látványos törté-nelmi felvonulásokat láthattaktanítványaink, így idézve mega látogatóknak az egri várdicső napjait. A program utánismerkedtek Eger nevezetes-ségeivel. A nap zárásaként avolt érseki pincészet földalattialagútjaiban időutazásra in-dultak Selyemné Kovács Anna,Antal Magdolna, Szabó Katalinés Szabóné Ördög Mária tanár-nők vezetésével.E tanévben is ismét folytató-dik az Európai Unió „Iskola-gyümölcs- és zöldségprog-ramja”. 3 héten keresztül para-dicsomot, paprikát, szilvát,körtét, szőlőt kóstolhattak ta-nítványaink. Szeptembertől atanév végéig minden hétenalmát és almalét kapnak a gye-rekek.A 8. osztályos tanulók ré-szére elkezdődött a pályavá-lasztás. Október 19-én Szolno-kon a „Szakmák Világa” Pálya-választási Kiállítás és SzakmaiNapon vettek részt. E tanév-ben először pályaorientációsnapot biztosít a minisztérium,amikor 1-8. osztályos tanuló-ink ismerkedhetnek a külön-böző szakmákkal. Október 26-án az alsó tagozatos tanulók-nak bemutatót tartott a tűzol-tóság és egy előadáson ismer-kedtek a rendőrség munkájá-val. Ellátogattak a pékségbe,ahol ismertetőt hallgattak mega pékek munkájáról, láthattáka különböző eszközöket, ame-lyeket a pékek használnak,hogy a mindennapi kenyerünkaz asztalon legyen. A 7-8. osz-tályos tanulóink ezen a naponJászberényben a szakmai bör-zén vehettek részt, ahol egy-egy standon bővebb ismeretetkaphattak az általuk választottpályáról.E tanévben is 3 előadásoshangversenybérletet lehetettvásárolni a zene iránt érdeklő-

dőknek. Az ifjúsági bérlet kere-tében november 17-én hall-hatjuk a Szolnoki SzimfonikusZenekar előadásában a Mi-nerva bábcsoport közreműkö-désével Fazekas Mihály: LudasMatyi történetének megzené-

sített változatát, majd január29-én a szolnoki Bartók BélaKamarakórus hangversenyéttekinthetjük meg a Kodály évalkalmából. A harmadik elő-adáson március 19-én a M.É.Z./Meg nem értett Zenekar/ írés skót népzenét fog játszani.E hónapban számos ese-mény és világnap volt. Október4-én zeneiskolás tanítványa-ink tanáraikkal egy koncerttel

tették emlékezetessé a zeneivilágnapot. Megemlékeztünkosztálykereten belül az aradivértanúkról, valamint október23-ról. Ez évben sok év után újbóltantestületi kirándulást szer-veztünk. Október 6-án meg-néztük a kisnánai várat, ahol azidegenvezetőnktől sok érde-

kességet tudtunk meg a vártörténetéről, melyet kiegészí-tett a 3D-s vetítés. Ezután Pará-don a Cifra istállóban megis-merkedtünk a kocsi készítésmesterségével és megcsodál-

hattuk elődeink különböző al-kalmakkor használt kocsijait. Anap egy sétával zárult Sástón, alegbátrabbak a kilátóba is fel-mentek és onnan tekinthettékmeg a Mátra őszi arculatát. Első alkalommal vettek részt

tanítványaink Jászberényben amezei futóversenyen, ahol aközépmezőnyben végeztek.Szervező tanárok: Ács Adriennés Kiss Gábor voltak.Október az iskolai könyvtá-rak hónapja. A 2017-es világ-nap jelmondata: „Iskoládkönyvtára –tudásod köz-pontja”. E hónapban mindenévfolyam más-más programonvett részt. Az első osztályosokismerkedtek a könyvtárral, a 2.évfolyam tanulói mesevetélke-dőn vettek részt Mese-mesemátka címmel, míg a 3. osztá-

lyosok Bergengóciába utaztak,a 4. osztályosok pedig aki nemhiszi, járjon utána feladatokatoldottak meg.Ez évben is igen nagy érdek-lődés volt az egri színház elő-adásai iránt. 277 alsó tagoza-tos és 87 felsős tanulónk vál-tott bérletet a négy előadásra.A hagyományoknak megfe-

lelően az őszi szünet előtt azalsós gyerekek őszi sportvetél-kedőn vettek részt, ahol azőszhöz kapcsolódó játékos fel-adatokat kellett megoldaniuk,mely program kapcsolódott aszakmák megismeréséhez.Előzetes feladatként az 1-2.osztályosok faleveleket színez-tek, mely egyben a rendezvénydekorációjául is szolgált, míg a3-4. osztályosoknak 4 sorosverset kellett írni a szervezőkáltal kiválasztott régi mester-ségről úgy, hogy a társaik felis-merjék a vers alapján. Behord-ták a tököt, összeseperték a le-hullott faleveleket, madárijesz-tőt öltöztettek, megdobálták acsőszt és a végén a 3-4. osztá-lyosok szókártyák közül kivá-logatták az őszre jellemzőeket,míg az 1. és 2. osztályosok ősziképeket raktak ki. Tanítványa-ink e feladatokkal már ráhan-golódtak az őszi szünetre,melyre mindenkinek jó pihe-nést és feltöltődést kívánunk.                                                                          
–  Szabó Erika  –

Esemény ~ eredménynaptár

Az egri vár napi kirándulók a Dobó téren

Mezei futóverseny résztvevői

A jászdózsai mesemondó két résztvevője: Kiss Dóra és
Kaszab Viktor Márk

Mi lehet ez a gyümölcs, mely az erdőben terem?

Az első tízórai az új ebédlőben

Kirándulók a Cifra istállónál
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Folytatás az 1. oldalról.„Árokszállás ezen a téren ki-tett magáért ennek a gyö-nyörű sportpályának az átadá-sával, mert a kultúra, a szóra-kozás itt mindig példaértékű,a színjátszó csoporttól kezdveaz Árokszállási Nyár program-jáig. A Jászságban ez utóbbiolyan, mint egy nagy jász vi-lágtalálkozó” – emelte ki aképviselő. Az új pálya felteszi akoronát a város értékeire. Kö-szönet a támogatóknak – tettehozzá Pócs János, aki külön ki-emelte a Rosenberger Ma-gyarország Kft. érdemeit azelért eredményekben. A sportpálya fejlesztésénekegy újabb, fontos állomása-ként értékelte a műfüves pályaátadását Gergely Zoltán pol-gármester. Beszédében felvá-zolta, hogy akár télen is alkal-mas sportolásra az új létesít-mény, de fontosnak tartottamegjegyezni, hogy az iskolákszámára is jó helyszín lesztestnevelés órák tartására. Apolgármester magyarázatotadott arra is, miért csak mostkészült el az új korszerű pálya.Mint mondta, a város konzer-vatív befektetési politikátkövet, és akkor kezd bele fej-lesztésbe, amikor ahhoz meg-vannak a biztos anyagi alapok.„Saját kasszánkat is megnéz-tük és azt is, milyen forrásokatlehet mozgósítani. Köszönetvárosunk díszpolgárának, Csá-nyi Sándornak, a Magyar Lab-darúgó Szövetség (MLSZ) ve-zetőjének a támogatásért,amit a szervezet adott, hiszenő jászárokszállásinak valljamagát, bár már régen nem élitt” - mondta. A polgármester-től megtudtuk, hogy a pályabruttó költsége az eredeti ter-vek szerint 30 millió forint lettvolna, az önkormányzat ehhez8,8 millió forintot adott volna,ám a végszámla végül 33,5millió forint lett, az önrész így12,8 millióra nőtt. Cserébe ezegy olyan beruházás lett, ami-nél nem kellett minőségikompromisszumokat kötni. Avárosvezetés meggyőződése,hogy ez a pálya sokáig fogjaszolgálni a település és a kör-nyék lakosságát is. Elérhetővészeretnék tenni az iskoláknakés a cégek dolgozóinak. Az át-adás után a műfüves pályaüzemeltetését a sportkörvégzi, ahogy a nagypályáét is –tette hozzá a polgármester.A műfüves pályák korátéljük, derült ki a megyei és azországos labdarúgó szövetségképviselőinek köszöntőiből.Marosvári Csaba, a megyeilabdarúgó szövetség társa-dalmi elnöksége nevében di-csérte a jászárokszállásiakelőrelátását, mint mondta, amegyében ez a 14. ilyen kispá-lya. Dunai Antal volt labda-rúgó és az MLSZ utazó nagy-követe pedig arról számolt be,hogy már több mint 100 ilyenpályát adott át. „Jó lenne, ha azMLSZ elnök Csányi úr szülővá-rosából kikerülne egy Dzsud-zsák Balázs, egy Cristiano Ro-

naldo vagy akár egy Messi iskinőne” - fogalmazta meg vá-gyait, miközben nosztalgiávalgondolt vissza vidéki gyerek-korára, amikor még a libale-gelő hepehupás talaján ját-szottak társaival. Ilyen simapályán könnyebben lehet ve-zetni a labdát - tette hozzá.Úgy vélte, már az óvodás kor

után el lehet kezdeni spor-tolni, ha kevesen kerülnek ismajd az élvonalba, az egészsé-ges életmód megmaradhat.Papp Francisco, a Rosenber-ger Magyarország Kft. ügyve-zetője, a Jászárokszállási Vá-rosi Sportegyesület elnöke be-szédében azt emelte ki, hogy apályaavató is mutatja, ha acégek, az önkormányzat, azállam és a civil szervezetekösszedolgoznak, eredménye-ket érhetnek el. 2011-ben,amikor felkérték az új elnök-ség vezetésére, elhatározták,hogy rendbe teszik a sportlé-tesítményeket. Ez megtörténtés az új műfüves pálya min-tegy koronaként kerül acsúcsra. Az edzők, a sportolók, mindkomoly munkát végeztek azelmúlt időszakban. Ma mártöbb mint 200 gyerek sportola településen, az új elnökségalakulásakor alig 15-16 gye-rek lézengett a pályákon.„Szorgalmas munka utáneredmény jön, ne irigyked-jünk, csak dolgozzunk együtt”- tette hozzá. „Köszönet a ki-tartó munkáért. Köszönjük apolgármesternek, az MLSZ-nek, mert nélkülük nem lenneez az új pálya” – mondta zárás-ként az ügyvezetőnk.A pályát Kiss Csaba plébánosáldását és az ünnepélyes sza-lagátvágást követően vehettékbirtokba az ifjak. Látva a cso-dálkozó tekinteteket, a plébá-nos megjegyezte: talán furcsailyen helyen papot látni, detudni kell, hogy az utóbbi időkpápái is rendszeresen sportol-tak. A templom, az iskola és asportpálya egybetartozik. Az ifi korosztály piros és kékRosenbergereseinek csatáját akékek nyerték 5:1-re. A felnőttcsapatok kétszer is összecsap-tak a nyitó napon. A pirosbanjátszó Wageresek az első

meccsen 5:2-re lelépték a vá-rosi kispályás öregfiúkat, akikha szépíteni nem is tudtak, amásodik meccsen szorosabberedményt harcoltak ki, hi-szen „csak” 2:1-re kaptak ki.Tagadhatatlan, hogy a helyisportkör a 2011 óta működőelnökség alatt új irányt vett,egymást követik a fejlesztések,

eredmények. Hogy mikéntérték ezt el, arról Papp Fran-cisco, a sportkör elnöke, a Ro-senberger ügyvezetője hitval-lásnak beillően fogalmazott:kitartóan, lelkiismeretesenkell dolgozni és nem marad-nak el az eredmények. Most afoci szakosztály a „nyertes” azúj pályával. Innen kezdve márminden korosztályban tudunkcsapatot indítani a verse-nyekre – tette hozzá. A mun-kamódszerükről elárulta, át-alakították a pályázati admi-nisztrációt, hogy mindenadódó alkalmat ki tudjanakhasználni. A sporttelep felújí-tásai úgynevezett tao-pénzbőltörténnek. A forrásgyűjtésben,mint egyesületi elnök PappFrancisco is részt vesz, keresiazokat a cégeket, amelyek atársaságiadó-rész átirányítá-sával potenciálisan hozzájá-rulhatnak a jászárokszállásisportélet fejlesztéséhez. A tá-mogatásokra szükség is van,hiszen az egyesület működé-séhez folyamatosan pénzrevan szükség, át kell utalni a ne-vezési díjakat, fizetni a bírókat,buszokat kell bérelni, sportru-hákat kell vásárolni. A sport-kör élvezi a városvezetés és azitt működő cégek támogatásátis, bár ez utóbbiaktól nagyobbaktivitásra számít a jövőben.„A Rosenberger nevében aztmondhatom, hogy mi nagyonsokat kaptunk eddig a közös-ségtől és úgy gondoljuk, illikvisszaadni belőle. Ez erkölcsikötelesség. Csak az, hogy vala-hol jelen vagy, az nem elég.Nyomot kell hagyni. Remélemezt az itt megtelepedett cégekis felismerik” - tette hozzá.A jövőről szólva kiemelte,hogy a következő nagy pro-jekt a sportcsarnok építéselesz. Akarja a város, akarja asportegyesület és az MLSZ is,de úgy látja, még időre van

szükség a végleges elhatáro-záshoz. Kész van a terv, nemkacsalábon forgó épületetakarunk, hanem egy funkció-jának megfelelőt – zárta a Mo-zaiknak adott nyilatkozatát.
Jászárokszállás sokat kö-

szönhet az itt megtelepe-
dett cégeknek. Néhány be-
szédes szám: 4 ezer munka-

hely van az ipari parkban,
igaz, ebből 4-500 üres. A
most 7800 fős lakosság
1200-al kevesebb volna, ha
az eltelt 25 év alatt nem fej-
lődött volna szervesen a
város és az ipari park - so-
rolta Gergely Zoltán polgár-
mester. 

– Hogyan értékeli a város és
a Rosenberger kapcsolatát?

– Egymásra vagyunk utalva
és mondhatom, a Rosenberger
Magyarország Kft. nagyon jó
partnere a városnak. Sokat je-
lent nekünk, hogy egy kis 50-

100 fős üzemből mára több
mint háromezer főt foglalkoz-
tató hatalmas üzemmé fejlő-
dött. Mi is mindent megte-
szünk, hogy segítsük a céget
és cserébe ők is nagyon sokat
adnak a városnak. A sportkör
támogatását a Rosenberger
felvállalta, a többi cégnél sok-
kal nagyobb arányban. A fut-
ballcsapat a nevét is felvette.
Papp Francisco elnökként is
mindent megtett a műfüves
pálya megvalósulásáért, sze-
mélyesen is részt vett a lehető-
ségek felkutatásában, így le-
hetett megszerezni az MLSZ
pályázati pénzét. Továbbra is
azt kívánom a városnak, hogy
ilyen maradjon a kapcsolat a
város és a Rosenberger között.

– A pálya nagyobbrészt
tao-pénzből épült. Miért
csak most vágtak bele az
építésbe?

– Régóta terveztük ezt a be-
ruházást. Térvilágítással, ki-
szolgáló egységekkel, hálókkal,
vízelvezetéssel komplett pályát
akartunk építeni. Egy összetá-
kolt valamit évekkel ezelőtt is
fel lehetett volna húzni, de
megérte várni, mert közben
sokat fejlődött a technológia is.
Egészségesek maradnak a gye-
rekek, mert a korábbi pályák-
nál a használt granulátum
még veszélyes volt, sok helyen
ki kellett cserélni. Ez viszont
már biztonságos és egészséges,
nem porlik fel a műanyag gra-
nulátum.

– Milyen sportfejlesztése-
ket tervez a város a közeljö-
vőben?

– Nagy álmunk a sportcsar-
nok, de 120 millió önrész kel-
lene hozzá, ami egyelőre meg-
haladja az erőnket. És gyaní-
tom, mire megvalósulna, 15-20
százalékkal többe kerülne.
Árokszálláson 2013 óta nincs
helyi adó, sok minden másra is
kell a pénz. Csak az iparűzési
adó a bevételünk, ebből gaz-
dálkodunk, hogy jusson fenn-
tartásra, fejlesztésre is. Pályá-
zatokban viszont eredménye-
sek vagyunk, most is három
tenderen nyertünk, a 720 millió
forint már megjelent a szám-
lánkon.

– Mire költik ezt a pénzt?
– Részben az ipari park fej-

lesztésére, utak építésére for-
dítjuk. A Rosenberger üzemé-
hez vezető út is megújul, igaz,
de nem ebből a forrásból. Ösz-
szesen négy út felújítását ter-
vezzük, belterületen 5,5 mé-

terre, külterületen 6 méterre
szélesítjük a Széchenyi utat,
amihez még egy–egy méter
padka is épül, ezen 1610 méter
hosszan kerékpárút húzódik
majd.

– Hány cégre támaszkod-
hat Jászárokszállás? 

– Saját cégünket is beleszá-
mítva 12 nagyvállalat működik
a városban. Óriási előny, hogy
szerteágazó a termékskála, hű-
tőgépeket és hűtőgép-alkatré-
szeket, mezőgazdasági beren-
dezéseket, kipufogókat gyártó
cég egyaránt van közöttük,
azaz nem lehet olyan válság,
hogy mindenkit érintsen. Mára
sok a betöltetlen munkahely,
ide dolgozni költöznek az em-
berek. Az ingatlanárak pedig
ennek köszönhetően magasak. 

Ismét városi kispályás fo-
cibajnokságot, pezsgő
sportéletet remél még több

gyerekszereplővel Kaszab
László, a labdarúgó szak-
osztály vezetője.

– Milyen állomásai voltak
a sportpálya fejlesztésének?

– A 2011-ben indult új elnök-
ségnek köszönhetően kezdett
felpezsdülni a sportélet Árok-
szálláson. Először az öltözők
felújításával, javításával indult,
utána edzőpályát építettünk
oldalra, következő évben alá-
csöveztük a pályát, locsoló-
rendszert építettünk ki, most
az ülőkéket újítottuk fel, korlá-
tokat csinálunk. A gyerekek
számára fontos, hogy kulturált
körülmények közt sportolhas-
sanak, ezért kellett a műfüves
pálya is, hogy ne nyakig sáro-
san vigyék haza őket a szülők
az edzésről. Megcsináltuk az
edzőpályán a világítást, lehet
edzeni ősszel és tavasszal is.

– Mindez nem jöhetett
volna létre a cégek támoga-
tása nélkül...

– A Rosenberger nagyon nagy
támogatónk, a kisebbek is segí-
tenek. Leginkább az önerő elő-
teremtése a gond, ebben is segí-
tenek a cégek. A műfüves pálya
kiemelt projekt volt, ebben az
önkormányzat pályázott,
amúgy eddig minden évben a
sportegyesület igyekezett ezen
az úton a füves pálya fenntar-
tására pénzt szerezni. Az új pá-
lyára az MLSZ adta a 70 száza-
lékot, a többit önerőből az ön-
kormányzat. Az elnyert tao-
pénz 90 százalékát a Rosenber-
ger és a hozzá beszállító cégek
nyereségadójából kaptuk.

– Sportolnak is a cégek
dolgozói?

– Korábban volt már amatőr
szintű, de rendes kispályás baj-
nokságunk. A bitumenes pá-
lyánk azonban tönkre ment,
szeretnénk ezt a jó hagyo-
mányt visszahozni a városba
immár a műfüves pályára. Az
általános iskolából is várjuk a
gyerekeket. A Rosenberger és
más cégek dolgozói, baráti tár-
saságok is használják a sport-
központ létesítményeit, de sze-
rintem még tovább javítható a
kihasználtság.

– A fejlődést látva haté-
kony az elnökség.

– A kis létszám is teszi, csak
négy tagból áll a vezetés, ami ki-
egészül a szakosztályvezetőkkel.
A legtöbb munka a labdarúgás-
sal van, itt sok a papírmunka.
Ötödik éve felvettük a Rosenber-
ger nevét is, mert ők támogat-
nak bennünket legjobban.

– Hogyan tovább?
– Az a célunk, hogy NB III-as

körülményeket alakítsunk ki.
Lelátókat építenénk tao-pén-
zekből, ám az önerő előterem-
tése még kérdéses.

– Az, hogy a város szélén
van a sportkomplexum,
nem jelent akadályt?

– Nem jelent gondot a másfél
kilométeres távolság a köz-
ponttól. Viszont nagyon kellene
már az ide tervezett sportcsar-
nok a kéziseknek.

–  A cikket a Rosenberger
Magyarország Kft. 

bocsátotta rendelkezésre  –

Műfüves pályát avattunk

A műfüves pályát rangadókkal avatták a város fiataljai.



PRÁGA,
2017. augusztus 24.– Mi a közös a nyári kassza-sikeres mozik, a dobozos cso-koládék és a felhőkarcolók kö-zött? Addig semmi nem voltbennük közös, amíg a modernlégkondicionálás meg nem je-lent a mozitermekben, azédességgyártóknál és a sok-emeletes épületekben. Ezek aziparágak jelentős fejlődésnekindultak a hűvös, szabályozotthőmérsékletű levegő beveze-tésének köszönhetően. Most,115 évvel később, a Carriervállalatcsoport a modern lég-kondicionálás évfordulóját ün-nepli, kiemelve a legújabb in-novatív fejlesztéseket és azo-kat a mérföldköveket, amelyekma a technológiánk szempont-jából fontosak és egyszerűennagyszerűbbek, mint valaha. ACarrier a világ vezető vállalat-csoportja a magas technológi-ájú fűtés, légkondicionálás éshűtéstechnikai megoldások te-rületén, része a United Tech-nologies Corp. (NYSE: UTX)anyavállalaton belüli UTC Cli-mate, Controls & Security egy-ségnek.  A Carrier termékei megta-lálhatóak a Föld bármely ré-szén és kényelmes, valamintproduktív körülményeket te-remtenek függetlenül az ég-hajlattól. Valójában a Carriernéhány legkimagaslóbb meg-oldása a modern légkondicio-nálási technológiára alapozvabiztosítja az élelmiszerek mi-nőségét és frissességét. A Car-rier Commercial Refrigerationelkötelezett a hűtés és a ke-reskedelmi értékesítés javí-tása mellett a fenntarthatótermékek, folyamatok és tech-nikai innovációk révén."A Carrier tovább folytatja újtermékek kifejlesztését ésigyekszik az intelligens tech-nológia alkalmazásának ha-tárait szélesíteni. Azon kívül,hogy a Carrier termékek azélelmiszereket hűvösen ésfrissen tartják, ma a leginkábbenergiatakarékos termékekközé is tartoznak” – mondtaVictor Calvo, a Carrier Com-mercial Refrigeration Europeszervezeti egység elnöke. "Akitartás, a világszínvonalúmérnöki tevékenység és az in-nováció irigylésre méltó elkö-telezettségén keresztül a Car-rier nagyszerűbb, mint valaha.Továbbá lelkes, hogy olyan ve-zető megoldásokat kínáljon,amelyekkel az embereknek avilág minden táján kényelmeskörnyezetet tudjon biztosítania jövőben."Az alábbiakban felsorolunk10 okot arra, hogy miért ün-

nepeljük a Carrier-t és a tech-nológiánkat, amely megvál-toztatta a világot.
10. Fenntartható termé-

kek. 2000 óta a Carrier ter-mékek több mint 225 milliótonna szén-dioxid kibocsátá-sát akadályozták meg, kö-szönhetően az energiahaté-konysági eredményeinknek.Ez a mennyiség 47 millió sze-mélygépkocsinak a forgalom-ból való kivonását jelenti 1 évidőtartamra. Hát nem nagy-szerű ez? 
9. CO2 hűtéstechnikai

megoldások európai el-
osztó központok részére. A környezeti szempontbólfenntartható CO2 OLtec® hű-téstechnikai rendszer segít aSPAR ausztriai Ebergassing-ban található elosztó köz-pontjának abban, hogy javítsaaz energiahatékonyságát éscsökkentse az ökológiai láb-nyomát a természetes szén-dioxid hűtőközeg alkalmazá-sával. Ez az első ún. transzkri-tikus CO2 installáció ausztriaielosztó központok részére. 

8. Alapítónk, Willis Car-
rier. Willis Carriernek, a mo-dern légkondicionálás feltalá-lójának szelleme továbbra iselevenen él a williscarrier.comoldalon és a Twitter-en. Kö-vesse Ön is Willis-t, amintmegosztja a modern légkondi-cionálás fejlődését körülvevőtörténelmet és emlékeket.

7. Innovatív kiszolgáló
pult dizájn. A nagyszerű Car-rier Danaos® Total Transpa-rency kiszolgáló pultja teljesítiaz élelmiszer-kiskereskedők-nek a nagyobb átláthatóság ésa bevásárlási élmény javításairánti igényét. Ez a készülékhűvösen tartja az élelmiszertés figyelemfelkeltő hatásávala vásárlók figyelmét is magáravonzza. 

6. Az UTC intelligens épü-
letek központja. A Carriervállalat csoport és annak ipa-rági vezető termékei lesznekbeépítve az UTC intelligensépületek központjába. Ez amaga nemében egyedülálló,globális vevői tapasztalatotbiztosító központ ez év végénkerül átadásra a floridai PalmBeach Gardens településen.  

5. Az első Ecolabel szuper-
market Németországban a
Carrier kereskedelmi hűtő-
berendezéseivel van felsze-
relve. A Carrier CommercialRefrigeration Europe’s CO2OLtec integrált kereskedelmihűtéstechnikai rendszere és azenergiahatékony külső hűtő-egységes készülékei segítettéka németországi Marburg –Cappel településen lévő Tegutszupermarketet abban, hogyaz első olyan üzlet lehessen,amelyik megkapja a Kék An-gyal ökológiai matricát a kör-nyezeti felelősségért. 

4. A globális párbeszéd tá-
mogatása. Hisszük, hogy aglobális párbeszéd segít azépített és a természetes kör-nyezet egyensúlyának helyre-állításában. Úgy gondoljuk to-vábbá, hogy a “zöld” építke-zés, amely magában foglalja ami magas hatékonyságú lég-kondicionáló berendezésein-ket, felgyorsul az oktatással.Ezért a Carrier összehívja aMegkülönböztetett Fenntart-hatósági Előadások sorozatát,abban a reményben, hogy amai megbeszélések segítenekelősegíteni a technológiai fej-lődést és alakítani az elkövet-kező évek döntéseit. A mainapig az előadássorozat többmint 3.850 szakembert ért el31 előadáson keresztül 15 or-szág 15 városában. Továbbiesemények kerülnek megren-dezésre ebben az évben Indo-néziában és Indiában.

3. A Carrier díjat nyerő,
energiahatékony, függőle-
ges hűtött faliregálokat
kínál. A Carrier Optimer®nevű, alacsonyfrontú, üvegaj-tós, beépített aggregátos,többpolcos hűtőberendezésePro Cold-díjban részesült,mint az EuroShop2017 nevűszakmai vásáron kiállított leg-hatékonyabb készülék a füg-gőleges, többpolcos hűtőbe-rendezések kategóriájában.Na, ez újra nagyszerű!  

2.   A Carrier frissen és hi-
degen tartja az élelmisze-
reket. A modern légkondici-onálás tette lehetővé annak aCarrier-féle hűtési technoló-giának a létrehozását, melyeta hőmérséklet-szabályozottrakományok közúti és ten-geri szállításánál használ. ACarrier értelmezése szerint a“friss” nemcsak arról szól,hogy a termést mikor takarí-tották be a közelmúltban, il-letve a termékeket mikorgyártották. Hanem arról is,hogy milyen körülményekközött szállították azokat. Ez

az oka annak, hogy a Carrierszállítással kapcsolatos hű-tési megoldásokat is kínál,amelyek lehetővé teszik a hő-mérséklet és a páratartalompontos szabályozását min-den romlandó rakományszállítása esetén, bárhova iskelljen azt szállítani. 

1. A Carrier folyamatosan
innovációval foglalkozik. Ajövő légkondicionáló techno-lógiájának fejlesztése valójá-ban napjainkban történik.2016-ban a United Technolo-gies 3,7 milliárd US dollártköltött vállalati és ügyfél általfinanszírozott kutatás–fejlesz-tésre, támogatva számos új in-novative repülőgép- és épü-letgépészeti rendszereket, ideértve a Carrier HVAC és keres-kedelmi hűtőrendszereit is.Na ez egy újabb, igazán jól jö-vedelmező business.Tudjon meg többet a Carrierinnovációs örökségről, vala-mint a modern légkondicioná-lás teljes történelméről a We-athermakers to the World ki-adványban vagy a WillisCar-rier.com weboldalon. Ha többtörténelmi tényt szeretnemegtudni, keressen rá a @Wil-lisCarrier-re a Twitter-en. Kö-vesse a szociális médiát a#carriercool felhasználásával.További információért a Car-rier Commercial Refrigerationtermékportfoliójáról és a fenn-tartható megoldásokról láto-

gasson el a http://www.car-rier.com/commercial-refrige-ration/en/eu/ weboldalra. Kö-vesse a  Carrier Transicold –ota Twitteren: @SmartCold-Chain.
A Carrier-rőlA modern légkondicionálófeltalálója által alapított Car-rier világelső a csúcstechnoló-giájú fűtési, légkondicionáló éshűtési megoldások terén. ACarrier szakemberei fenntart-ható megoldásokat kínálnak,integrálva az energiatakaré-kos termékeket, az épületgé-pészeti megoldásokat és ener-getikai szolgáltatásokat a la-kossági, kereskedelmi, kiske-reskedelmi, szállítási és élel-miszerlánc ügyfelek számára.A Carrier az UTC Climate,Controls & Security része, aUnited Technologies Corp.egysége, amely világszerte ve-zető szerepet tölt be az űrha-józási és épületgépészeti ága-zatokban. További információ-ért látogasson el a www.car-rier.com weboldalra, vagy kö-vesse @Carrier-t a Twitteren.

–  Carrier Kommunikáció  –
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115 éves és nagyszerűbb, mint valaha
A Carrier Commercial Refrigeration

a modern légkondicionálás 115 éves évfordulóját ünnepli.



A hűvös szeptember utánegy kellemesebb októberrelfolytatódott az ősz, a kertekfölött egyre gyakrabban lát-hatóak kisebb-nagyobbfüstfelhők, ezért idén isközzé teszem Jászárokszál-lás és Jászágó önkormány-zatának égetési rendeletei-nek kivonatát:Jászárokszállás esetében a14/2005. (X.28.) Önkor-mányzati rendelet alapján:„(3) Avart és kerti hulladékotégetni megfelelő légköri vi-szonyok (szélcsend) esetén8:00-20:00 óra közötti idő-szakban lehet, az országosanelrendelt általános tűzgyúj-tási tilalom idejét kivéve.”Jászágó település esetében14/2006. (XI.30.) Önkor-mányzati rendelet alapján:12.§ (8) A nyílttéri égetésvégzésének rendelet szerintiengedélyezett időpontja: Ahét kedd és csütörtök napján.Az előző lapzárta óta elteltidőszakban egy kiemeltebbkáreseményünk volt, egy

busz kigyulladt a sportpályá-val szemben. Viszont a gyorscivil segítségnek és beavat-kozásnak köszönhetően akár mértéke viszonylag cse-kély lett. Az iskola időszakkalújra beindult ifjúsági tűzoltóképzésünk mellett két szom-batunkat is országos rendez-vényeken töltöttük. Szeptember 23-án immárharmadik alkalommal nép-szerűsítettük az önkéntessé-get, természetesen tűzoltósá-gunkat is a Hungaroringenmegrendezésre kerülő Volks-wagen Találkozón. Bár az idő-járás most nem volt kegyeshozzánk, lelkes önkéntese-inknek köszönhetően így issokan bújtak néhány percretűzoltó védőruhába és ismer-kedtek meg eszközeinkkel,munkánkkal.Szeptember 30-án a Ma-gyar Tűzoltó Szövetségáltal megrendezett Szak-

mai Napon, Balatonföldvá-ron önkénteseink egy kor-látozott látási viszonyokközött végzett mentési be-mutatót hajtottak végre
Nagy Zoltán vak tűzoltóirányítása mellett. A bemu-tató részeként három ifjú-sági tűzoltónkat mentetteki két önkéntesünk. A Szak-

mai Napon lehetőségünkvolt megtekinteni a legmo-dernebb tűzoltó bevetésivédőruházatokat, működésközben látni a legkorsze-rűbb mentéstechnikai esz-közöket, amelyeket remél-jük, egyszer tűzoltóságunkis használhat majd, koro-sodó felszereléseink he-lyett. A rendezvényen azország minden részéről ér-kező tűzoltók mellett a kör-nyező országok tűzoltósá-gainak képviselői is résztvesznek, így kitűnő lehető-ség nyílik a szakmai kap-csolatok ápolására is.Október 11-én Jászárok-szállás bel- és árvízi veszé-lyeztetettsége miatt egykomplex gyakorlat végre-hajtása került lebonyolí-tásra, amelyen településünkköteles polgárvédelmi szer-vezetén és a Jászberény Já-rási Mentőcsoporton kívül

Tűzoltóságunk tagjai isrészt vettek. Feladatunk ve-szélyes fa eltávolítása és ár-vízvédelmi feladatok ellá-tása volt. A végrehajtást aJászberényi Katasztrófavé-delmi Kirendeltség munka-társai ellenőrizték, a gya-korlat megfelelő minősítéstkapott.Október 15-én elkezdő-dött a hivatalos fűtési sze-zon, a fűtőtestek és kémé-nyek felülvizsgálatát szük-ség esetén szakemberrel vé-geztessék el az esetleges bal-esetek, káresetek megelő-zése érdekében. A szén-mo-noxid érzékelőkkel rendel-kezők figyelmébe ajánljuk,hogy a készülékeiket ellen-őrizzék, mert az olcsóbb tí-pusú berendezések élettar-tama kb. 2-3 év, utána műkö-désük nem megbízható, il-letve sok esetben téves jel-zést adnak.
–  Mezei Tibor  –

parancsnok
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A legnagyobb kritikusoksem illethetik panasszal azidei ősz időjárását. Gyö-nyörű, napsütéssel teli, kel-lemes hőmérsékletben bő-velkedő, csendes napok tet-ték csodálatossá a természetlassú búcsújának ceremóni-áját. A vénasszonyok nyará-nak minden pillanatát áldás-ként fogadtuk. Hálával gon-dolunk rá, hiszen a progra-mokban bővelkedő elmúltkét hónap sikerességéhez ajó idő szolgáltatta az alap-hangulatot.A természet álomba szen-derülése előtti utolsó idő-szakban a kiskertek betaka-rítási munkálatain túl szüretihagyományok felelevenítésé-vel, vásár rendezésével fogla-latoskodtunk. A vigasságokörömködését sok-sok ven-déggel is megosztottuk.Hogy ezek az évek óta szo-kássá váló óvodai szintű ün-nepek megőrizzék különle-gességüket, egy kicsi fűszer-rel „bolondítottuk meg” azismerős ízeket. Madárijesztőszépségversenyt hirdettünk,mely nagy népszerűségnekörvendett mindkét óvodá-ban. Igazán fantáziadús alko-tások születtek, dicséret érteminden gyermeki lelkületűfelnőttnek, aki vette a fáradt-ságot, s e játékba benevezett.Az óvodások valamennyienzsűritagként szavazati joggalrendelkeztek. Az ítészekkellő határozottsággal, ko-molyan végezték feladatukat.A három legnépszerűbb al-kotást tarisznyával, míg atöbbi résztvevőt grillázs em-lékplakettel jutalmaztuk. Arendezvények záróakkord-jára is tartogattunk különle-gességet. Visszamenve azidőben, szalmába ugrálásrahívtuk a résztvevőket. Gon-dolom elképzelhető, milyenfantasztikusra sikeredett. 

Az ország minden óvodájaegyedi és különleges. A má-soktól való különbözőséget ahelyi adottságokban rejlő le-hetőségek kiaknázása teremtimeg. Az állatok világnapja al-kalmából rendezett projek-tünk ezen elvek érvényesü-lése miatt tért el az eddigmegszokottaktól. Megragad-tuk azt a nagyszerű és speciá-lis alkalmat, melyet a júniusóta működő ÁllatbarátkoZoó-

val való kapcsolati rendszerlétrehozása jelenthet. Cso-portjaink első ízben látogat-tak el – lehetőségeik, életkoriadottságaik figyelembe véte-lével – gyalogosan, autóbusz-szal, lovas kocsival a hely-színre. Kezdő lépésként min-den csoport örökbe fogadottegy-egy neki különösen tetszőállatot. A legnépszerűbbnek akenguru bizonyult. Háromcsoport is – a Napsugarak,

Méhecskék, és a Dobó útiMackók – őt választotta, aminem csoda, hiszen az állat sze-rénysége, esendősége auto-matikusan szeretetet vált ki. Anépszerűségi lista másodikhelyezettje a ló lett. A Csigákés a Csicsergők, felpattanva aparipa hátára azonnal úgyérezték, életre szóló barátsá-got kötöttek egymással. A Ma-nókat magával ragadta a ten-gerimalac puha szőre, ölel-

hető, babusgatható mérete. AKaticákat ezzel szemben adán szarvas jámbor tekintete,pöttyös háta ejtette ámulatba.A Lehel úti Mackók, mi másttehettek volna, az ormányosmedvéket fogadták bizal-mukba. A Csibék a papagájtollának színkavalkádjábaszerettek bele. A Mókusok –ehhez nem is kell kommentár– természetesen a télre olyszorgosan gyűjtögető kis mó-kust választották. A Sünik azegyetlenek, akiknek nincs vá-lasztott állata, de csakis azért,mert arról értesültek, hogy aközeljövőben érkezik majdsüni is az állatkertbe. Ígyaztán hűségesen várják az újlakó érkezését, hogy utána

annál nagyobb szeretettelazonosulhassanak vele. Ter-veink között ugyanis az szere-pel, hogy innentől kezdvetöbbször ellátogatunk majdaz állatsimogatóba, nyomonkövetni védenceink életét. Ja-vaslom, hogy családi kirándu-lás keretében is tegyenek láto-gatást oda, s kitüntetett figye-lemmel nézzék meg a csopor-tok kis kedvenceit. Érezzék jólmagukat, élvezzék az őszinapsugaras napokat. Lassul-janak, s közben figyeljék a ter-mészet titkos készülődését: afalevelek zizegését, az avarzörgését, a vermelő kisállatoksuhanó neszét…
–  Ferenczné Laska Erika  –

Tűzoltóságunk hírei

Óvoda krónika   
MINdszENT hAvA - OkTóbEr



Jászvidék •   2017. október 27. 9

FI
ZE

TE
TT

 H
IR

D
E

TÉ
S

2017 őszén lehetőségünknyílt arra, hogy a Határtala-nul! pályázat keretén belül ahetedikes évfolyamból 45 főtanuló és 5 fő kísérő pedagó-

gus részt vegyen egy 4 naposfelvidéki tanulmányi kirándu-láson. A program célja aszomszédos országok ma-gyarlakta területein élőkkelszemélyes kapcsolatok kiala-kítása, elmélyítése. A kirándu-lás során megismertük enneka vidéknek a történelmét,sokszínű természetrajzát, kul-turális értékeit. Ugyanakkorszűkebb hazánk, a Jászság jóhírét is elvittük bemutatkozóműsorunkkal, ajándékköny-veinkkel. Néhány pillanatképa tartalmas kirándulásról:• Az utazás előtt feladato-kat is kellett teljesítenünk.Ezeken az órákon sok érde-kességet tudtunk meg a bá-nyavárosokról, Csontváryképeiről és Arany felvidékikapcsolatairól.• A zarándokút a lőcseiMária-hegyre vezetett fel min-ket. Olyan magasan voltunk,hogy már a felhőkben jártunkés harapni tudtunk belőle. • A Kálvária-dombon 3templom állt. A lábánál a tó-toké, középen a magyaroké,legfelül a szászoké.

• Alsósztregován is megáll-tunk. Ez Madách Imre szülőfa-luja. Megnéztük az emlékszob-rot, ami Ádámot ábrázolta.• A besztercebányai leány-

várból látni lehetett azt a lát-képet, amelyet Csontváryfestett.• Régen a szégyenketrecbeaz került, aki megszegte atörvényeket. Most perszeKésmárkon mindenki bele-mehetett, még a tanárnők iskipróbálták. • Szepesszombaton meg-néztük a Szent György-templomot. Rengeteg szár-nyas oltárt, szobrot és aSzent Sírt, Jézus sziklasírjátmutatták meg nekünk.• A lőcsei városházánál ját-szódik Mikszáth Kálmán: Afekete város című regénye.• Ellátogattunk Bártfára,amely a világörökség része.A főtéren megnéztük ahóhér házát, a szobránál kiis próbálhattuk a bárdját. • A lanovka egy felvonó,ami a Tátra tetejére vezetett.Négy embert bírt el, bele kel-lett ugrani, de nem volt sza-bad dülöngélni benne.• A látvány gyönyörű volt,én még életemben ilyen szé-pet nem láttam. Már a patakmellől hazatelefonáltam

szüleimnek, hogy elmesél-jem.• A tengerszemet körülvet-ték a felhők, mögötte a havashegy húzódott.

• Egy bányában is voltunk,ahol védőkabátot és sisakotkaptunk. Megismerhettük alegrégebbi bányászati mód-szereket.• Selmecbánya megisme-rése során azt a feladatotkaptuk, hogy kutassuk fel aPetőfiről szóló emléktáblát. • Csigalépcsőn feljutottunkaz egyik bástyára, ahonnancsodás látvány nyílt Szepes-váraljára. • Iglón megtudtuk, hogy akimeghúzza a főtéri harangot,annak teljesül a kívánsága.• Ellátogattunk a Szent Er-zsébet-főszékesegyházba,ahol megtekintettük Rákóczisírját és meg is koszorúztukUtunkat JászárokszállásVáros Önkormányzata ésGergely Zoltán polgármestertámogatta, a felejthetetlenélmények biztosítását pedigFarkas Szilvia, Érsekné Ká-csor Edina, Petőné GyenesMária, Dr. Nemodáné Mo-gyorósi Zita és Méri Judit ta-nárnőknek köszönhetjük!
–  A 7. évfolyam tanulói  –

Arany és Csontváry
nyomában a Felvidéken

Vida Ágnes pszichológus,online marketing szakértő.Pszichológusként végzett, demár egyetemi évei alatt von-zotta az internet, ezért pszi-chológia és pedagógia tanul-mányai mellett online marke-ting diplomát is szerzett. Céljaaz édesanyáknak segíteniabban, hogy harmonikuséletet élhessenek, amibe bele-tartozik a gyermekükkel valójó kapcsolat, az önismeret és aszakmai kiteljesedés lehető-sége egyaránt. Első kisfia szü-letése után fordult a csecse-

mőpszichológia irányába,2007-ben indította kismam-áknak szóló blogját. Könyvei-ben részletesen ír a személyi-ség fejlődéséről babakortól afelnőttkorig, a társas kapcso-latokról és kommunikációról. 2017. szeptember 26-án, a

jászárokszállási Petőfi Műve-lődési Házban Az anyai lélekszivárványa című előadásáthallhatta a teltházas közönség.A program egy pszichológiaielőadássorozat első állomásavolt, mely a „Szeretetmorzsák– A lélek tápláléka” címmelmég 5 alkalommal jelentkezik.Ágnes előadása széles spekt-rumon mozgott: a csodavárás-tól, fogantatástól kezdve ababa születésén át a kisgyer-mekkor, a serdülőkor és a fel-nőtté válás izgalmas állomá-sait jártuk be.

A fogantatás mindig 3ember döntése, az anyáé, azapáé és a babáé. Megtudhat-tuk, miért izgalmas az anya –lánya kapcsolat, megismer-hettük a különféle anya ésanyóstípusokat, a kamaszokviharos, hullámzó korszakába

is bepillanthattunk, túlélésimódszereket kapva ezen iz-galmas időszakra. Ágnes sze-mélyes tapasztalatokkal – kétkisfiú édesanyja – tette mégszínesebbé, életszerűbbé elő-adását, így még közelebb érez-hettük magunkhoz a témát. 

Az előadás lélektani szem-pontból mutatta be, hogyan„működik” a baba, mit érez,miként formálódik a szemé-lyisége, milyen veleszületetttulajdonságai vannak, és miaz, amit szülőként mi alakít-hatunk.Az előadás végére számosnevelési helyzetre kaptunkmegnyugtató, korszakalkotómegoldást, támogató szót. 
–  eszká  –

szeretetmorzsák I. – vida Ágnes 
babapszichológus 

2017. október 15-én kerültmegrendezésre a 32. SPAR Buda-pest Maraton, melyen két jászá-rokszállási sportoló is részt vett.A futók a Hősök teréről indultakés megtéve a 42.195 km-es távot,az Ötvenhatosok terén értekcélba. 81 országból hétezren in-dultak ezen a távon.Bese Gábor korcsoportjában a209. lett, 3:56.07-es idővel. Ab-szolút helyezése: 1501.Ördög Krisztián korcsoportjá-ban a 126. lett 3:28.33-as időeredménnyel. Abszolút helyezése: 561. Fantasztikusteljesítményükre büszkék lehetünk.
–  Görbe Szilvia  –

Árokszállási siker a Maratonon
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bursa hungarica 
Felsőoktatási Önkormányzati 

ÖsztöndíjpályázatAz Emberi Erőforrások Minisztériuma a 2018. évre ismeghirdette a Bursa Hungarica Felsőoktatási Önkormány-zati Ösztöndíjpályázatot jelenlegi felsőoktatási hallgatók,illetve felsőoktatási tanulmányokat kezdeni kívánó fiata-lok számára. Jászárokszállás Város ÖnkormányzatánakKépviselő-testülete csatlakozott az ösztöndíjpályázathoz. Az ösztöndíjra a települési önkormányzat területénállandó lakóhellyel rendelkező, hátrányos szociálishelyzetű, jelenleg felsőoktatási intézményben tanuló,vagy továbbtanulni szándékozó, érettségi előtt álló fia-talok jelentkezhetnek.A pályázati kiírás teljes szövege és a pályázás rendje2017. október 3-tól megtekinthető JászárokszállásVáros honlapján (www.jaszarokszallas.hu). A pályázatiadatlapot elektronikus úton kell kitölteni, és azt nyom-tatott formában a szükséges mellékletekkel együtt (jö-vedelemigazolások, iskolalátogatási igazolások) a Pol-gármesteri Hivatalban leadni.
A pályázatok benyújtásának helye: Polgármesteri

hivatal hatósági Iroda, határideje: 2017. november 7.

–  Jászárokszállás Város Önkormányzata  –
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Az előző évek hagyomá-nyainak megfelelően idénis a Honvédelmi Miniszté-rium támogatásával kerültmegrendezésre Szolnokon2017. október 4-én az Or-szágos Haditorna Versenymegyei döntője az MH. 86.Szolnok Helikopter Bázi-sán. A rendezvényen 21csapat vett részt. A jászá-rokszállási Deák FerencGimnázium, Közgazdaságiés Informatikai Szakgim-názium képviseletében aJász vitézek csapata: AladiSoma 11. A; Érsek Csanád12.A; Uram Dénes 9.A ésjómagam, Juhász JánosÁkos csapatkapitány, a 11.A osztály tanulója. A versenyfeladatok tájfu-tásból, távbecslésből, gya-korló kézigránátdobásból,
légpuskalövészetből, hon-védelmi és történelmi kvíz-ből, elsősegélynyújtásból,akadálypályából és váltófu-tásból álltak. Igyekeztünklegjobb tudásunk szerint

minél gyorsabban és jólteljesíteni a versenyszámo-kat. Iskolánk most mérettemeg magát első alkalom-mal ezen a nívós rangadónés nagyon szerettettünk

volna eredményesen sze-repelni.Az eredményhirdetéskorörömmel értesültünk róla,hogy a 4. helyezést értük el.Ez az eredmény nem egyember munkáját dicséri,hanem csapatunk összefo-gásának eredménye.Véleményem szerint averseny hiánypótló rendez-vény, és terveink szerint jö-vőre ismételten indulunkidei tapasztalataink fel-használásával; a hosszabbideig tartó lelkiismeretesfelkészülést követően sze-retnénk még jobban teljesí-teni.
–  Juhász János Ákos 

(11. A) –
Jász vitézek 

csapatkapitánya

A Jászárokszállási Vá-rosi SE fogathajtó szak-osztály csapata ismét egyévad végére ért. Szeptem-ber végére befejeződtek aszabadtéri versenyek, ígya szakosztály október 1-jén tartotta a hagyomá-nyos évadzáró háziverse-nyét. Molnár Ferenc min-denkori versenyigazgatóelmondása szerint ez azév is hozott újabb fejlődé-seket és eredményeket.A tagságból ebben azévben először 6 fő indult„C” kategóriás bajnokság-ban is. Ezért a háziver-seny ünnepélyes megnyi-tóval kezdődött Csőke Ist-ván alpolgármester, Csi-kós Miklós jászkapitányés Bobák Imre házigazdaközreműködésével. A haj-tók részére a megnyitónkülöndíjak kerültek át-

adásra. Hajtók eredmé-nyei: Rédei Lajos póni ka-tegória megyei III., orszá-

gos 27.; Pető Dániel pónikategória megyei II.;Rédei Ádám póni kategó-ria megyei I.; országosIII.; Molnár Tamás kettesfogat megyei V.; Nagy

András kettes fogat me-gyei VIII.; majd egyesfogat országos XII.; Bobál

István egyes fogat megyeiII.; országos XV. helyezés.Kihirdetésre került aszakosztály legeredmé-nyesebb hajtója cím is,amit Rédei Ádám nyert el

a fent említett eredményealapján. Neki a különdíjatRédei Mária és Molnár Fe-renc ajánlották fel.Miután a hajtók tisztele-tére elhangzott a him-nusz, kezdetét vette a ver-sengés a vándorserlege-kért. Az egész napos ren-dezvényt Rédei István, aszakosztály vezetője, pá-lyaépítő, versenybíró ko-ordinálta. A nap első felé-ben kétfordulós akadály-hajtás zajlott egyszeriösszevetéssel.A póni kategória győz-tese az összevetés után 3hibátlan pályával RédeiÁdám lett. Kettes fogat-ban 2 hibátlan pálya utánMolnár Tamás lett a ván-dorserleg büszke tulajdo-nosa. Vegyes egyes fogat-ban Bobál István ugyan-csak 2 hibátlan pályával

végzett az első helyen. Azösszevetés után minden-kit asztalhoz invitáltak arendezők és elfogyasz-tásra került a finom ebéd,melynek az alapanyagátifj. Dóka Lajos ajánlottafel. Tisztelet illeti azokat,akik részt vettek az ebédelkészítésében és felszol-gálásában.A délutáni programügyességi versenyekkelfolytatódott, a pontszerző

versenyt Molnár Tamásnyerte maximális pont-számmal, míg a szűkülőakadályok versenyébenNagy András győzedel-meskedett.A nap zárása eredmény-hirdetéssel és fogat karos-szellel fejeződött be, melyetmegtiszteltek a délelőttiprotokoll vendégek is.
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2017.10.15–én került meg-rendezésre Jászárokszállásműfüves kispályáján a Ro- senberger Magyarország Kftáltal szervezett „Őszi kupa“. Akispályás labdarúgó tornán

résztvevő csapatok jobb időtki sem foghattak volna, cso-dás őszi időben kezdhettékrúgni a labdát.A kétszer 15 perces, barát-ságos mérkőzéseken a jászá-rokszállási vállalatok közül akövetkező cégek munkatár-sai vettek részt:– Weger Hungária Kft.– Carrier CR. Magyaror-szág Kft.– Rosenberger Magyaror-szág Kft.– Faurecia Technologies Kft.
A négy induló csapat
helyezései:I. RosenbergerMagyarország Kft.

II.  Weger Hungária Kft.III. FaureciaTechnologies Kft.IV. Carrier CR.Magyarország Kft.A kora délután véget érőmeccsek után a RosenbergerMagyarország Kft vendégüllátta a csapattagokat és azőket kísérő barátokat, hoz-zátartozókat egy finomebédre.Ezúton is szeretnénk meg-köszönni az induló csapatokrészvételét, bízva a továbbifolytatásban!
–  Czakó Beáta  –

Rosenberger
Magyarország Kft.

Őszi kupa

2017. szeptember 30-ánkerült megrendezésre az őszelső versenye számunkra,ahol a Firewolf versenyzőimeg tudták mérettetni ma-gukat egy teljesen más sza-bályrendszerben, más stílus-ban a Global Graplingaban.Ennek ellenére sikeresenteljesítettük az akadályokatés sok új tapasztalatot sze-reztünk, amit a következőilyen stílusú versenyen tu-dunk majd hasznosítani.Egy héttel később, október7-én már Kempo versenyrementünk Újfehértóra, egy or-szágos bajnokságra, ahol a III.Izsó Mihály emlékverseny ke-

rült megrendezésre. A csapa-tunk 13 fővel indult a verse-nyen. Technikai és küzdelmiszámokban egyaránt megmu-tattuk nyáron szerzett tudás-unkat, így 12 arany-, 14ezüst- és 9 bronzéremmelgazdagodtunk. 18 egyesület-ből a csapatbajnokság 2. he-lyét is elfoglaltuk. Illetve a micsapatunkból került ki a leg-eredményesebb felnőtt nőiversenyző, jómagam és a leg-fiatalabb versenyző, MudrisGellért, aki a hat évével bát-ran kiállt a nála idősebb ver-senyzőkkel is.
–  Csikós Beatrix  –

Lezárult egy évad

Legeredményesebb hajtó

díjátadók és díjazottak

Őszi kezdés 

A Jász vitézek sikere
az Országos haditorna versenyen

A fotón szereplők balról jobbra: Érsek Csanád, Uram
dénes, Juhász Ákos, Aladi soma.




